
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  5/ 2020 
Aika 26.5.2020 klo 15:00   
Paikka Teams / kaupunginhallituksen huone  
 

Läsnä  

Pj Esa Laamanen   Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 

Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry (Teams)  
Kari Salminen  Salkati Oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Janne Survonen  Konepaja Survonen Oy, G20 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry (Teams) 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu (Teams) 
Tuukka Välimaa  Nuorisovaltuutettu 

 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja Esa Laamanen avasi kokouksen ja todettiin läsnäolijat.  

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi.  

3§ Pöytäkirjantarkastajan valinta 

 Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Janne Survonen 

4§ Palvelulupaus: elinkeinotoimintaa harjoittaville tarjotut palvelut digitaalisiksi 

 

Hallitusohjelmassa edellytetään julkisten palvelujen olevan kansalaisten ja yritysten digitaalisesti 

saatavilla vuoteen 2023 mennessä. Valtiovarainministeriö on käynnistynyt digitalisaation 

edistämisen ohjelman (Digiohjelma) kirittääkseen viranomaisia tarjoamaan kattavasti kaikki 

palvelut asiakkailleen digitaalisina. Digiohjelman osana toteutettava YritysDigi-hanke kohdistuu 

viranomaisiin, jotka tarjoavat palveluita elinkeinotoimintaa harjoittaville tahoille.  

Hankkeen tavoitteeksi on kirjattu: 

Elinkeinotoimintaa harjoittavien paperi- ja käyntiasiointi on vähentynyt merkittävästi, ja tarjolla on 

useita vain digitaalisia yrityspalveluja. 

Tavoitetila, missä elinkeinotoimintaa harjoittavat asioivat viranomaispalveluissa ensisijaisesti 

digitaalisessa palvelukanavassa edellyttää, että 

1. palvelut ovat tarjolla digitaalisessa kanavassa 

2. tarjottujen palveluiden laatu ja toiminnallisuudet vastaavat asiakkaiden odotuksia 

3. organisaatioiden toimintaa ja palveluita säätelevät lait ja organisaatioiden toimintatavat 

mahdollistavat palvelun tarjoamiset ainoastaan digitaalisessa kanavassa. 

 

YritysDigi-hankkeen toimenpiteitä vuonna 2020 ovat palvelulupaukset. Hanke käynnistyy 



 

elinkeinotoimintaa harjoittaville tahoille viranomaispalveluita tarjoaville toimijoille lähetettävällä 

kyselyllä. Sen avulla selvitetään palveluiden nykytilanne sekä palvelulupaus niiden palveluiden 

osalta, jotka eivät vielä ole tarjolla digitaalisesti tai täytä toiminnallisilta ominaisuuksiltaan 

tavoitetilaa. Tavoitetila määritellään itsearviointina digiasteikon avulla. 

Palvelulupaus uusitaan vuosittain kahden seuraavan vuoden aikana niiden palveluiden osalta, jotka 

vuoden 2020 palvelulupauksessa eivät vielä saavuttaneet tavoitetilaa. Uusittavien 

palvelulupauskyselyiden avulla tullaan seuraamaan digitaalisten palveluiden tarjonnan 

kehittymistä ja siten hallitusohjelman tavoitteen saavuttamista. 

 

Kokouksessa käsiteltiin Huittisten kaupungin palvelulupausta ja itsearviointia. Liite 1.  

   

5§ Koronapandemian vaikutukset yrityksiin 

 

Elinvoimajohtaja Riikka Peippo piti ajankohtaiskatsauksen yksinyrittäjäavustuksen haku- ja 

myöntämistilanteesta ja muista tukitoimista.  Yksinyrittäjien hakemuksia on saapunut 77 kpl, joista 

1 on vedetty pois. 67 päätöstä on tehty myönteisenä ja 4 kielteisenä. Kehittämisajatuksena 

päätettiin lähettää yrittäjille tiedotuskirjeen palveluista ja teettää opinnäytetyönä selvityksen 

koronan vaikutuksista.  

 

6§  Suomen Yrittäjien ja kuntaliiton yhteiset suositukset yrityksille ja kunnille kriisistä palautumiseen   

 

Yrittäjien ja Kuntaliiton yhteistyön tarkoituksena on antaa suosituksia kuntien ja yrittäjien 

yhteistyöhön koronakriisin jälkeiseen jälleenrakennukseen. Tavoitteena on yritysten 

toimintaedellytysten palauttaminen, alueiden työpaikkojen ja kuntien elinvoiman turvaaminen. 

 

Ensimmäiset suositukset kriisitoimiksi annettiin 19.3 ja elinvoimatyöryhmä on ne käsitellyt 26.3. 

kokouksessaan.  Uudet kriisistä palautumiseen ja pidempiaikaiseen yhteistyöhön tähtäävät 

suositukset ovat julkaistu 20.5.2020. Lisäksi Suomen Yrittäjät on suositellut 

aluekehitysohjelmassaan, että maakuntatasoisesti laadittaisiin ns. selviytymissuunnitelmat.  

Satakunnassa valmistellaan Satakunta nousuun –ohjelmaa.  

 

Suositukset:  

1. Kunnanjohtaja, elinkeinojohtaja ja yrittäjäyhdistyksen johto jatkavat vuoropuhelua yritysten 

toimintaedellytysten ja kunnan elinvoiman turvaamiseksi 

2. Kuntien tiloissa tai tontilla vuokralla olevien yrittäjien kykyä jatkaa toimintaansa on 

muuttuvassa tilanteessa tarpeen seurata ja tarvittaessa sopia yhdessä tilanteen edellyttämistä 

joustoista toiminnan jatkuvuuden turvaamiseksi. 

3. Yritysten erityistukia, joiden tavoitteena on tukea yritysten toiminnan jatkamisessa kriisin yli. 

4. Julkisten hankintojen toteuttaminen 

• Pitää arvioida hankintojen pitkäaikaisia ja laaja-alaisia vaikutuksia yrityksiin ja 

markkinaan sekä luoda edellytyksiä yritysten pikaiselle elpymiselle 

• Hankintojen aikaistaminen 

• Kuntien on hyvä pohtia mahdollisuuksia suunnata pienhankintoja sellaisille toimijoille 

tai kilpailuttaa pienhankintoja sellaisten toimijoiden kesken, joiden osalta tilanne on 

haastavinta. Esim. ravintola ja liikenne.  

• Hankintasopimusten osalta toimittajien ja kuntien kannattaa yhteistyössä neuvotellen 

etsiä sopimusehtojen ja sopimusten kohtuullisuuteen tähtääviä ratkaisuja ja käyttää 



 

mahdollisia joustoja. 

• Kuntia suositellaan mahdollisuuksien mukaan aikaistamaan yrityksille suoritettavien 

maksujen maksupäiviä. 

• Osatarjousten jättämisen mahdollistaminen esimerkiksi tuoteryhmittäin ja alueittain. 

Tällöin useampi pieni yritys voi osallistua ja tulla valituksi toimittajaksi, ja näin pysyä 

toiminnassa. 

• Palvelualoitteet käyttöön. Palvelualoitteen johdosta kunta voisi päättää esimerkiksi 

järjestää palvelunkokonaisuudesta hankintalain mukaisen tarjouskilpailun tai 

lainsäädännön salliessa perustaa palvelusetelijärjestelmän. 

• Palveluseteleiden myöntämistä ja kunnan maksusitoumuksia tulee jatkaa. Uudet 

päätökset tulee tehdä ripeästi.  

 

Keskusteltiin tarvittavista toimenpiteistä. Todettiin, että 26.3. elinvoimatyöryhmän antamat 

suositukset riittävät eikä Suomen Yrittäjien uudet suositukset aiheuta meillä uusia toimenpiteitä.  

 

7§ Huittisiin hullun hyvä keskusta –hankkeen loppuraportti 

Hanke näytti Huittisten erinomaiset mahdollisuudet toimia tulevaisuudessakin kauppa- ja 

asiointikeskuksena ja muutti keskustelun keskustan elinvoimaisuudesta kannustavaksi. Hankkeessa 

saatiin kiinteistömuotoiluprosessin avulla 16 konkreettista ideakorttia, jotka liittyivät joko 

kaupunkitilaan, kiinteistöihin ja palveluihin tai markkinointiin, imagoon ja tunnelmaan. Ideoiduissa 

toimenpiteissä korostui yhteistyön merkitys mahdollistavana tekijänä ja Huittisten vahvuutena. 

Toimenpiteiden toteuttajina ovat yrittäjät, kauppiasverkosto, kaupunki ja kaupunkilaiset. 

Kauppiasverkostolle luotiin arvolupaus astetta parempaa palvelua ja nostettiin toimijoiden 

osaamista.  

Kokouksessa esiteltiin loppuraportti, joka on liitteenä. Todettiin, että hanke oli tarpeellinen ja se 

sujui suunnitellusti. Maksatushakemus on tehty ja siitä odotetaan päätöstä.  

 

8§ Joustavat koulutusmallit yhdessä yrityselämän kanssa –verkostohankkeen kevään toimenpiteet 

SASKY koulutuskuntayhtymä ja Huittisten kaupunki toteuttavat Seutukaupunkien 

verkostohankkeita. Sasky on osatoteuttaja Joustavat koulutusmallit yhdessä yrityselämän kanssa -

verkostohankkeessa, jonka tavoitteena on edistää osaavan työvoiman saatavuutta 

seutukaupunkien yrityksiin. Seutukaupunkityössä halutaan vahvistaa kaupunkien pito- ja 

vetovoimatekijöitä ja siten vaikuttaa osaavan työvoiman saatavuuteen paikkakunnilla. Tänä 

keväänä toimenpiteet ovat kohdistuneet erityisesti nuoriin.  

 

Hanke on haastanut nuoret kertomaan kuulumisistaan tänä erikoisena aikana ja siitä, mitä he 

aikovat tehdä ensimmäiseksi kotikaupungissaan, kun sosiaaliset rajoitukset ovat ohitse. 4.5. 

alkaneeseen haastekisaan voivat osallistua 10–22-vuotiaat kampanjan kaupungeissa asuvat nuoret 

videolla, kuvalla, piirustuksella tai tekstillä. Kampanja haluaa haastaa nuoria tarkastelemaan 

arkeaan positiivisista näkökulmista. Osallistumisaikaa haasteeseen on 31.5. asti. Ensimmäiseen 

Omat Hoodit -haasteeseen osallistuneiden keskuudesta valitaan kesäkuussa kisan voittaja. Voittaja 

saa itselleen Segway Ninebot ES2 -sähköpotkulaudan ja pääsyn avustajaksi Justimuksen uuden Duo 

2 -tv-sarjan kuvauksiin, jotka tapahtuvat elo-syyskuussa 2020. Lisäksi Huittisissa on oma raati, joka 

palkitsee 3 parasta huittislaista teosta. Raatiin kuuluvat sivistysjohtaja, elinvoimajohtaja, Lujan 

junioripäällikkö ja nuorisovaltuuston puheenjohtaja.  

 

Hanke toteutti huhtikuussa seutukaupunkien kahdeksasluokkalaisille laajan kyselyn. Huittislaiset 



 

nuoret ovat hyvin ylpeitä kotikaupungistaan. Kyselyssä 80 prosenttia vastasi kyllä kysymykseen, 

oletko ylpeä omasta kotikaupungistasi. Kyllä-vastausprosentti oli Huittisissa korkeampi kuin 

kyselyn kaupungeissa keskimäärin. 

Yrittäjyydestä omassa kotikaupungissa on kiinnostunut enemmän kuin joka kymmenes nuori 

vastaaja. Lisäksi lähes neljännes on löytänyt Huittisista yrityksen, jossa haluaisi tulevaisuudessa 

työskennellä. Tässä onkin koulujen ja yritysten yhteistyölle hyvää pohjaa, sillä kyselyn mukaan yli 

puolet Huittisten tämän hetken kahdeksansista haluaisi lisätietoja paikkakunnan yrityksistä 

esimerkiksi vierailemalla niissä. 

Kahdeksasluokkalaisista 13 % ilmoitti olevansa kiinnostunut yrittäjyydestä Huittisissa ja peräti 41 % 

totesi, ettei osaa vielä sanoa kantaansa asiaan. Huittisissa on rakennettu vuoden 2019 aikana 

yrittäjyyskasvatuksen polku koulujen, elinvoimatoimen ja yritysten yhteistyönä. Toimintamallin 

myötä oppilaille tehdään yrittäjyyttä ja yritystoimintaa systemaattisesti tutuksi jo pienestä pitäen. 

Toivottavasti tämän myötä yhä useampi nuori kiinnostuu yrittäjyydestä tulevaisuudessa. 

 

Lähes puolet vastanneista olisi halukas jatkamaan opintojaan unelmiensa ammattiin 

kotipaikkakunnalla, jos se olisi mahdollista. 

Parasta nuorten mielestä on kaupungin rauhallisuus ja se, että kaikki on lähellä ja kaikki (ainakin 

melkein) tuntevat toisensa. 18 prosenttia osaa suoraan sanoa, että haluaisi aikuisena asua 

Huittisissa. 

Nuorten toiveissa on lisäksi saada enemmän oleskelupaikkoja ja tekemistä kaupunkiin. Nuoret 

kiinnittävät huomiota myös teiden kuntoon ja toivovat lisää heille sopivia kauppoja ostoksia 

varten. 

Kokouksessa esiteltiin raportti. Liite 3. Todettiin, että nuorilla on positiivinen kuva paikkakunnasta 

ja esiin nousi myös heidän kiinnostuksensa paikkakunnan yrityksiin.  

 

8§   Muut asiat 

 

- Satakunnan biolaakso –hankkeen tilanne 

Rahoitushakemukseen tuli täydennyspyyntö, jossa todettiin mm. rahoitusmuoto ei 

mahdollista opintoretkeä ja siitä saatavia tuloja omarahoituksena. Eura päätti jättäytyä 

hankkeesta. Näillä perusteilla päätettiin vetää tämä rahoitushakemus pois ja jättää ensi 

keväänä uusi. Huittinen jatkaa kuitenkin suunniteltuja toimenpiteitä pienempänä 

yhteistyössä Satafoodin ja Samkin kanssa.   

 

- Prizztechin vierailun palautekeskustelu 

Todettiin, että Prizztechillä on paljon korkeatasoisia hankkeita ja kyseenalaistettiin niiden 

sopivuus Huittisille. Selvittelyn alla on, että ottaako Samk hankkeiden vetovastuun 

uudistetussa maakunnallisessa yrityspalvelumallissa ja Satakunnan Yrittäjät alkavien 

yritysten neuvonnan.  

 

9§ Muut asiat 

Samk ja Rauman kauppakamari kartoittavat elintarviketeollisuuden koulutustarpeita ja hakee 

niiden eteenpäinviemiseen ESR –hanketta.  

 

10§ Seuraava kokous 

Seuraava kokous päätettiin pitää elokuussa 12.8. klo 15.  

 



 

11§  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen 17:09.  

 

Pöytäkirja tarkastettu 24.6.2020 

 

 

Esa Laamanen  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

Janne Survonen 


